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Assistents 

Josep-Sebastià Cid Català, president 
Mireia Grangé, vicepresidenta 
Josep Francesc Moragrega Font, secretari-tresorer 
Gerard Mercadé Pié, cap de publicacions 
Judit Julià, delegada de la Secció d’Impuls Social 
Josep Cañabate Fortuño, vocal 
Jordi Duran Suàrez, vocal 
Antonio Montaña Vallés, vocal 
Sandra Ordoño, vocal 
Ireneu Visa Guerrero, vocal 
Mònica Amorós 
Miquel Biarnés 
Oliver Mellado 
Josep Maria Vidal Marcos 
Joan Ramon Vinaixa 
 
Yolanda Català Sabaté, secretària tècnica 
 
Excusen la seva assistència 
Andreu Carranza Font, delegat de la Secció de Literatura 
Joan Farnós, cap de la Comissió de Beques 
Maria Franquet, delegada de la Secció de Lingüística 
Pere Muñoz, delegat d’Història  
Albert Pujol Marqués, delegat de la Secció de Cultura Digital  
Biel Pubill, delegat de la Secció d’Etnologia  
Josep Albiac,vocal 
Joan Arévalo, vocal 
Ismael Bentieb, vocal 
Helena Blanch Pérez, vocal 
Joan Josep Duran Miró, vocal 
Montse Franch, vocal 
Jordi Gonzalez, vocal 
Marc Llurba, vocal 
Octavi Marches, vocal 
Jordi Montagut Mañé, vocal  
Clàudia Pallissé, vocal 
Jacob Pena, vocal 
Elena Parra, vocal 
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Andreu Prunera, vocal 
Paco Sanahuja, vocal 
Xavier Vega Castellví, vocal 
Oriol Vernet Pardell, vocal 
 
 
Comença la reunió quan són les 19.33h 
 
 

1.  Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 

És fa lectura de l’acta de la reunió ordinària del 26 de març de 2021 i s’aprova 

per unanimitat dels assistents. 

 

2. Aprovació, si escau, de la memòria d’activitats realitzades 2021 

S’adjunta la memòria d’activitats de 2021 com a annex a l’acta. Antonio Montaña 

apunta que un mateix conferenciant va repetir la mateixa sessió en tres pobles 

diferents. A causa de la pandèmia van recórrer a fer-ho així per tal de poder 

realitzar el cicle. 

Josep-Sebastià Cid agraeix la feina realitzada als membres de la junta. D’una 

banda, cal destacar les jornades d’Entença que han comportat haver de fer moltes 

reunions amb dos centres d’estudis la qual cosa no és fàcil. De l’altra banda, 

també cal destacar l’equip de treball que ha format Mireia Grangé i que funciona 

molt bé. 

S’aprova per unanimitat dels assistents la memòria d’activitats de 2021. 

 

3. Aprovació, si escau, de l’estat de comptes de 2021 

Es llegeix l’estat de comptes de 2021. Cal destacar que hi ha subvencions que 

poden pertànyer a anys anteriors i ser cobrades el 2021 i altres que haurien d'estar 

cobrades aquest mateix any i encara no ho estan. I el mateix passa amb algunes 

despeses que encara no s’han pagat. No obstant això, el 2021 hi ha haver més 

ingressos que despeses, per tant l’entitat està sanejada i té romanent positiu de 

tresoreria.  

S’aprova per unanimitat l’estat de comptes de 2021. S'adjunten com annex a l'acta 

la liquidació per activitats i la documentació comptable. 

 

 

 



 
 

 

Assemblea General Ordinària de Socis/Sòcies 2022 

Dimecres, 23 de març de 2022 

Sala 11 de l’Institut Julio Antonio 

Hora:  19.30h 
     

  
 

3 
 

4. Altes i baixes de socis de 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5. Proposta d’activitats per a l’any 2022 

La proposta d’activitats pel 2022 és una continuïtat de les activitats del 2021, hi 

ha unes activitats que són les de sempre i després n’hi ha d’altres que sorgeixen 

puntualment com ara la trobada a les Garrigues al mes de maig, la jornada o 

jornades sobre l’energia a Móra la Nova probablement al juny, la residència d’art a 

Vinebre on el CERE decideix l’artista convidat. El pressupost de 2022 és una guia i 

es pot canviar depenent de les circumstàncies del moment.  

 

El president Josep-Sebastià Català diu que el CERE està obert a totes les 

propostes. L'entitat s'organitza en seccions, grups de treball, encapçalada per un 

responsable, i es poden tractar les qüestions que es trobin més interessants. 

 

El soci Miquel Biarnés s'ofereix per a fer xerrades sobre remeis naturals i sortides 

al camp. Manifesta que aposta per fer més activitats online i que desconeixia que 

el CERE disposés d’un canal de youtube on es poden veure algunes de les 

conferències que ha organitzat. Seria bo fer un comunicat als socis sobre 

l’existència d’aquest canal. També creu que la biblioteca de la web hauria d’estar 

molt més activa. 

Josep-Sebastià Cid proposa que l’espai obert i virtual La Sirga seria un lloc ideal 

que connectaria més directament amb el soci i hi cabrien més possibilitats que no 

les estrictament acadèmiques de la Miscel·lània. A més, també diu que s’ha de 

començar a preparar els 40 anys del CERE per l’any que ve. Els Estatuts són del 

1983, però el 1982 va tenir lloc una Assemblea d’entitats de la comarca que va ser 

ALTES 2021 19 

BAIXES 2021 12 

SOCIS NUMERARIS actuals  341 

12 socis menors de 30 anys 

2 socis protectors 

SOCIS ESPECIALS BAT 5 

SOCIS ESPECIALS HONOR 3 

SOCIS FAMILIARS 147 
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el pas previ per a la creació del Centre d’Estudis. Ha demanat a Josep-Antoni 

Collazos que encapçali aquesta commemoració. 

 

Antonio Montaña confirma que el Curs Conèixer la Ribera d’Ebre 2022 tractarà 

sobre la natura. 

 

Judit Julià explica que des de la secció d’Acció Social es planteja crear uns contes 

adreçats a un públic diferent, els infants, de temàtica la diversistat sexual i 

enllaçant-los amb els murals que s’han fet a diversos municipis de la comarca. 

 

Gerard Mercadé explica les publicacions Els llibres que s’editaran enguany: 

 

 Miscel·lània núm. 32 dedicada a Rasquera. Inclourà aproximadament uns 22 

o 23 articles. El dossier central estarà constituït per la majoria de xerrades 

de les jornades de la Baronia d’Entença. 

 

 El llibre de Jordi Duran L’altra guerra sobre el famós Martí de Móra la Nova.  

 

A banda també es presentarà un llibre de 2021 que encara no s’ha fet 

arribar als socis: 

 

 Els nostres herois del riu a càrrec d’un professor de la URV que explica 

l’arribada del cinema a la Ribera d’Ebre fins l’arribada de la guerra civil.  

 

El 30 d’abril es presentarà la Miscel·lània número 31 a la Palma d’Ebre. Miquel 

Biarnés diu que també es podrien fer presentacions de llibres virtuals, que no vol 

dir gravar una presentació presencial de l’activitat, sinó una presentació feta 

expressament per ser penjada a les xarxes. 

 

Mireia Grangé explica que d’una banda, s’està treballant en la Fira del Llibre 

Ebrenc que enguany serà totalment presencial i que tindrà molta projecció 

nacional. D’altra banda, l’exposició Te n’a-Dones ja ha començat a voltar per 

diversos pobles de la comarca i permet descobrir dones molt interessants que la 

majoria dels casos estan invisibilitzades. També es col·labora amb una comissió 

que té per objectiu crear un parc natural que uneixi els Ports, la serra de Pàndols, 
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la serra de Cavalls i la Picossa. Aquest projecte es presentarà a la Biblioteca 

comarcal properament. 

Finalment, també s’està treballant en uns vídeos de promoció turística fets des 

d’una mirada jove i que es penjaran a instagram. 

 

El 23 d’abril tindran lloc el lliurament del 5è Premi Ribera d’Ebre de Poesia 

Recitada a Vinebre i Sant Jordi 2022 a Flix amb la mostra de llibres de la Ribera 

d’Ebre. El 28 d’abril es lliurarà el 13è Premi de Recerca de Batxillerat sobre la 

Ribera d’Ebre al Consell Comarcal. 

 

També s’està treballant a fer un homenatge a Joan Montamat que d’aquí a poc 

temps complirà 90 anys i va ser guardonat amb la Sirga d’Or. És una persona molt 

lluitadora i  representativa de la Unió de Pagesos.  

 

S’adjunta com a annex a l’acta la proposta d’activitats per a 2022. 

 

6. Aprovació, si s’escau, del pressupost general 2022 

Es llegeix la proposta del pressupost que s’adjunta a l’acta com a annex. Hi ha 

activitats que no suposen cap cost i per tant no hi figuren. I tal com s’ha dit 

anteriorment, el pressupost no és fix sinó que depenent de les circumstàncies, pot 

adaptar-se i canviar-se. 

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

 

7. Torn obert de paraules 

Sandra Ordoño pregunta si seria possible vendre les publicacions en format digital. 

Gerard Mercadé contesta que és un tema complicat que ja s’ha proposat altres 

vegades. Moltes subvencions estan encarades a publicacions  en paper i si s’editen 

menys llibres, la impressió també surt més cara. A partir de la propera Miscel·lània 

es faran podcasts d’alguns articles.    
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8. Cloenda 

--- 

Sense cap altre particular, s’aixeca la sessió essent les 20.49h 

 

        Amb el vist-i-plau, 

 

 

 

 

 

 

Josep Francesc Moragrega Font    Josep Sebastià Cid i Català  

Secretari       President 

 
 
Annexos: 

 Annex 1 Estat de comptes de 2021 (balanç de caixa, balanç de situació i 
compte de pèrdues i guanys) 

 Annex 2 Memòria d’activitats 2021 

 Annex 3 Proposta d’activitats 2022 

 Annex 4 Pressupost general 2022 
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